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Vážení spoluobčané, 

16. června 2009 jsem se zúčastnil IV. 
národního setkání starostů, primátorů a 
hejtmanů České republiky v Praze. Bylo 
to zajímavé setkání za účasti nejvyšších 
představitelů státu – předsedy Parlamentu 
ČR p. Miloslava Vlčka, předsedy Vlády 
ČR p. Jana Fischera, předsedů nebo zá-
stupců parlamentních politických stran, 
zástupců MF ČR, MŽP ČR a velvyslan-
ců Slovenska, Belgického království, Ni-
zozemského království, Polska, Kanady, 
Ukrajiny, USA. 
Hlavní projednávaná témata byla: 
Bezpečnost silniční dopravy, fi nance a do-
pady světové fi nanční krize na samosprá-
vy, očekávání roku 2010, územní plánová-
ní měst a obcí. 
Největším přínosem bylo vystoupení 
předsedy Vlády ČR a ředitele odboru fi -
nancování územních rozpočtů a progra-
mové fi nancování MF ČR p. Jana Zikla. 
Z jeho vystoupení se pokusím podat in-
formaci, která je pro nás důležitá. Finanč-
ní krize nezasáhla jen bankovní sektor a 
podnikatelskou sféru, ale má dopady i na 
obce a města, protože propad v daňových 
příjmech státu se promítá i do sdílených 
daní samosprávných celků. Ještě na začát-
ku roku očekávalo MF ČR propad cca 6 
miliard Kč. Nyní se pohybuje kolem 12 až 
13 miliard, na konci roku se očekává více 
než 20 miliard. Ve svém vystoupení zdů-
raznil, že obecní rozpočty nečekají letos 
ani v následujících letech snadné časy. 
V uplynulých jedenácti letech, kdy vzrost-
ly příjmy, se hospodaření obcí vyvíjelo 
dobře. Zůstatky na účtech za rok 2008 do-
sáhly 75 miliard korun. Náš zůstatek činil 7 
647 000,- Kč. Zdůraznil, že se v minulých 
letech obce projevovaly jako dobří hospo-
dáři a dodržovaly značnou rozpočtovou ká-
zeň. To umožnilo do značné míry zmírnit 
dopady krize na jejich hospodaření. 
Krize bude mít nepříjemný vliv i na dota-
ce. Loni dostaly obce dotace od státu ve 

Evropské

volby

Výsledky voleb do 
Evropského parlamentu 

v naší obci
V okrsku č. 1 (horní část obce) bylo zapsáno 956 voličů, odvolilo 259, tedy 27,09 %. 
V okrsku č. 2 (dolní část obce) bylo zapsáno 1078 voličů, odvolilo 231, tedy 21,43 %. 
3 hlasy byly neplatné. Celková účast v obci byla 24,09 %.

Pořadí  Název strany okrsek č. 1 okrsek č. 2 obec celkem %
Podle umístění  počty hlasů počty hlasů

1. ČSSD 96 74 170 34,69 

2. ODS 54 36 90 18,37 

3. KSČM 32 37 69 14,08 

4. KDU-ČSL 13 29 42 8,57 

5. Suverenita 14 10 24 4,90 

Ostatní strany, hnutí nebo koalice     19,39

http://www.cves.cz

Volební komise měly tentokrát pohodu



Olszanka 2009 
Doslova pár hodin po naší velké atletické akci nás čekala další 
partnerská návštěva. Tentokrát se 39 žáků 2. stupně společně 
se šesti pedagogy (včetně vedení školy) rozjelo do polské 
Olszanky, aby se společně s jejich novými partnery z 
německého Altenkirchenu účastnili sportovního klání.
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výši 70 miliard korun, z toho 50 miliard 
na investice. Letos asi dojde k určitému 
krácení. Upozornil přítomné starosty, aby 
se nepouštěli do velkých projektů typu 
sportovních hal, či aquaparků, na jejichž 
provoz jim budou chybět prostředky. 
Doporučil nám průběžně sledovat plnění 
daňových příjmů, srovnávat je s rokem 
2008 a uvážlivě používat vytvořené rezer-
vy a pečlivě zvažovat investice. Podobné 
akce by se měly odložit až na dobu hos-
podářského oživení. To by mohlo začít až 
v roce 2011. Myslím, že i my se budeme 
zamýšlet nad tím, co budeme realizovat a 
co odložíme (bazén, sběrný dvůr, nákup 
pozemků, sesuvy a další). Ono je u nás 
stále ještě dosti občanů, kteří ještě krizi 
nezaznamenali. 
Budeme muset sledovat dění kolem sebe. 
Mám na mysli „naše vandaly“ - ty, kteří 
ničí náš společný majetek, protože pro-
středky vynaložené na opravy, můžeme vy-
užít jinde. Měli bychom se znovu zamyslet 
nad tříděným odpadem a plněním popelnic. 
I zde máme rezervy. 
Na závěr, protože nastává doba dovole-
ných a končí školní rok, tak pedagogům 
a pracovníkům ve školství děkuji za 
odvedenou práci. Všem pak přeji pěk-
nou dovolenou, dětem prázdniny. Ať se 
všichni po prázdninách sejdeme odpo-
čatí a zdraví. 

Váš starosta 

Minule jsem avizoval, že se spolu podívá-
me na domácí rozpočty, ale zdá se mně, 
že nyní před prázdninami bude aktuálnější 
rozebrat vývoj rozpočtu obce. Podotýkám, 
že jsem vycházel z rozpočtu uveřejněném 
na internetových stránkách ČV. Bez čísel 
to bohužel nepůjde, ale soustředím se více 
na důsledky vývoje příjmů do pokladny 
v tomto roce a co lze očekávat v roce příš-
tím. S tím se totiž dá pracovat více na zá-
kladě znalostí i varovných signálů vývoje 
ekonomiky. 
Jak mnozí víte, vláda sestavila státní roz-
počet na tento rok s defi citem – 38 miliard 
Kč Když k tomu dnes přidáme cca 130 
miliard, může to tak být. Tento rozpočet 
se totiž tvořil v létě loňského roku, tedy 
v době ekonomického růstu bez zásadních 
varovných signálů. Naše „obecní vláda“ 
měla trochu lepší startovní blok a rozpočet 
2009 schvalovala až začátkem tohoto roku 

Jak bojovat s krizí
V. - Rozpočet obce

10 let
1.7.2009 to bude přesně 10 let od zahájení provozu našeho Penzionu, tedy Domu 
s pečovatelskou službou Česká Ves.
1.7. 1999 nastoupili do pracovního procesu 2 zaměstnanci - pí. Vaiglová a p. 
Podhorný. Penzion se začal plnit nábytkem, záclonami, pračkami a vším potřebným 
k zahájení života našich klientů. Byla to náročná práce pro oba zaměstnance, ale 
elánu bylo dost a za pomocí p. Zdeňka Černého jsme to zvládli.
Od 1.8.1999 se začali stěhovat první nájemníci. Mezi prvními nájemníky byla paní 
Jemelková a paní Nováková. Deset lidí bude slavit s námi 10.výročí, ostatní již 
bohužel nejsou mezi námi. Za 10 let nás opustilo 13 lidí. Vždy jejich odchod na onen 
svět byl pro celý dům hodně bolestivý a s každým jsme se důstojně rozloučili.
Tak šel život.

DůmDům

s pečovatelskou
s pečovatelskou

službou máslužbou má

Meteorologové slibovali doslova letní počasí, nová trika s logem školy byla hotová a 
nálada přímo nabitá optimismem, a tak nic nebránilo vyrazit na cestu.
Jen co jsme dorazili na místo určení, čekalo nás srdečné přivítání s delegáty obou 
zahraničních škol, obrazová prezentace hostů a nezbytná prohlídka budovy jejich školy. 
A jak jinak - dříve než začaly vlastní soutěže - usedli jsme k připraveným stolům, 
abychom se patřičně posilnili (což mnohé však očividně zaskočilo...). Poté již přece 
jen došlo na sport - běh 100m, skok daleký, štafeta 10 x 300m, plážový volejbal a malá 
kopaná.
V atletických disciplínách jsme doslova kralovali, ve fotbale taktéž, jen volejbal byl pro 
děvčata trošku „oříšek“, ovšem nálada, která po celou dobu na sportovištích panovala, 
byla velice povzbuzující. Je na místě ocenit houževnatost a bojovnost všech chlapců a 
děvčat, jakou v tomto nadmíru parném počasí prokázali.
Za odměnu jsme pak po vyhlášení výsledků absolvovali návštěvu renesančního zámku 
a historického centra v nedalekém Brzegu. Po návratu do Olzsanky již na žáky čekalo 
překvapení v podobě táboráku a diskotéky. Cesta domů pak proběhla ve značně unavené 
atmosféře, avšak po celou dobu bylo rozhodně o čem povídat...

za realizační tým J. Procházková



3 

dokončení ze str. 2
dokončení ze str. 2

pokračování na str. 4

a mohla tak reagovat na negativní vývoj 
daňových příjmů státu. Pozitivní je to, že 
obec se snaží mít vždy vyrovnaný rozpo-
čet. Ten letošní je ve výši cca 38 milionů a 
je roven příjmům i výdajům. Potud dobré. 
Teď přijdou horší informace. Již v polovi-
ně tohoto roku je zřejmé, že státní výpadek 
všech daňových příjmů bude (vůbec není 
jisté, zda tomu bude v konečném součtu 
alespoň takto) defi citní a to ve výši – 133 
miliard Kč (Informace z MF v květnu). 
Ministr zatím opatrně hovoří, že bude 
muset krátit kraje a obce v průměru o cca 
20%., přičemž ani on nemůže vědět, jak 
se situace bude vyvýjet v druhé polovině 
roku.
Co to znamená pro naši obec? Pokud mohu 
radit, měla by mít již nyní obec schválen 
dodatek (pokud ho nemá) na změnu roz-
počtových pravidel pro tento rok. Naše 
obec dostává od státu z výběru všech daní 
cca 19 milionů Kč. Na tom je opravdu 
závislá. Ostatní příjmy (nejvíce bytové 
hospodářství) mohou být v podstatě kon-
stantní a významně je neovlivní ani krize. 
Důležité je si uvědomit, že státní peníze na 
tento rok jdou z rozpočtu roku minulého – 
tedy v době relativního ekonomického kli-
du. Jsou schválené, ale mají jednu vadu. 
Vycházely z mylného předpokladu o výši 
příjmů. Ministr Janota a hlavně ministr 
po něm budou řešit politickoekonomický 
problém. Kolik přidělí obcím. Dovolím si 
odhadnout, že politicky únosné bude sní-
žení dotací o cca 10%, tzn. pro naši obec 
by byl výpadek cca 2 milony Kč v rozpoč-
tu na tento rok. Dobrý správce bude trvat 
na oněch 20%, takže by výpadek pro obec 
byl cca 4 miliony.Kč. Pokusme se podívat, 
kde by se ve výdaji dala tato částka najít. 
Jinak obci nezbude nic jiného, než si půj-
čit na dluh. To voliči jistě nedoporučí. 
Obecně lze říci, že v takových případech 
je dobré hledat rezervy u sebe a v inves-
ticích, tzn. ve výdajové položce. V době 
krize naopak není dobré sahat na sociální 
položky, spíše je zvýrazňovat. Tzv. Pe-
terkova lesní cesta (cca 3.8 mil. Kč) je 
v tomto roce největší investicí a jak jsem 
si ověřil, je z části kryta dotací. Tento pro-
jekt je již rozpracován a vypadá to, že není 
vůle ho měnit. Potom jsou zde výdaje do 
bytového hospodářství (cca 4.5 mil. Kč), 
na kterých se bohužel nedá příliš ušetřit, 
protože položky jako energie, materiál, 
revize, oprava a údržba apod. jsou dané 
U položky silnice se dá ušetřit několik set 
tisíc, ale nesmí se např. někde utrhnout 
svah apod. Provoz školek a školy (cca 4.2 
mil. Kč) se dá ovlivnit např. nižšími ná-
klady na topení, tzn. zbytečně nepřetápět 
apod.. Dále jsou zde významné položky 
jako správa obce (3 905 000,- K), zastu-
pitelstvo obce (1 642 000,- Kč), krytý ba-
zén (1 562 000,- Kč), komunální odpad 
(1 350 000,- Kč) atd. 
Možno konstatovat, že rozpočet obce se 
podobá tomu státnímu, který má tzv. man-
datorní výdaje, které tvoří cca 80% povin-

V roce 2005 jsme se rozšířili o pečovatelskou službu v obci. Přijali jsme 2 
rekvalifi kované pečovatelky přes Úřad práce Jeseník, které jsou určeny pro terén. 
Jsou zároveň uklízečky na obecním úřadě. Máme nasmlouvaných 30 klientů 
v terénu. Museli jsme registrovat pečovatelskou službu v Registru sociálních služeb 
podle nového zákona o sociálních službách, který vyšel v platnost 1.1.2007.
O zdraví našich klientů se vzorně stará náš ošetřující lékař MUDr.Slováček, který 
pravidelně do domu dochází a trpělivě vyslechne každého klienta bez ohledu na svůj 
čas. Klienti ho mají moc rádi a rádi k němu chodí. Sestru mu dělá vedoucí, která 
se musela registrovat na Registrovanou sestru, aby mohla pracovat samostatně. 
Pracuje pro MUDr.Slováčka, který vybavil ordinaci potřebnou medikací, dodává 
injekční, odběrový i obvazový materiál. Klienti zde mají veškerou zdravotní péči, 
odběry krve, měření tlaku, cukru v krvi, Biostimul a teď dokonce i lymfodrenáž.
Bez darů a dotací bychom v takovém rozsahu nemohli zdravotní péči provozovat. 
Každý rok dostáváme dotace z MPSV a občas se najde i velmi štědrý dárce. Letos jsme 
dostali tak vysoký fi nanční dar, že jsme z něj zakoupili mj.lymfodrenáž a auto Citroen 
Xsara Picasso. Protože jsme 10 let užívali obecní auto, nyní se rádi s tímto autem 
naoplátku podělíme s obecním úřadem, protože jejich auta za tuto dobu zestárla.
Pro nás je spolupráce s obecním úřadem na vysoké úrovni.Vedení Obce Česká Ves 
má pro nás uši, mají sociální cítění, můžeme se na ně obrátit s jakoukoliv žádostí. 
Vždy nás na úřadě vyslyší a snaží se nám být nápomocni.
K 10.výročí jsme našemu domečku dali také dárek-dostal nový kabát. Fasáda se 
učňům z Lipové povedla a jsme spokojeni. Spolupráce se školou v Lipové je velmi 
dobrá. Jejich učni u nás vykonávají již 3 roky praxi. Nám pomohou a sobě taky. 
Po celý rok máme jejich učenky na praxi v učebním oboru pečovatelka. Jinak zde 
mívají praxi zedníci, stolaři a malíři.
O krásu našich klientů se již 10 let stará paní kadeřnice Kamila Dostálová, která 
každý měsíc chodí do domu stříhat, takže u nás byla již 120x !!! Pedikúru máme 
také 1x měsíčně, chodí paní Mirka Burďáková.
Závěrem bych chtěla poděkovat všem našim příznivcům-Řetězárně a.s. Česká Ves, 
Obci Česká Ves, Campa Net Jeseník, mateřským školám, základní škole, divadelnímu 
kroužku při základní škole, ženskému pěveckému sboru paní Zápecové z Adolfovic, 
rodině Haiserové za zahradní přebytky, paní Doleželové a Dostálové za upletené 
ponožky, panu MUDr.Slováčkovi s manželkou za naše zdraví, panu Tofl ovi, panu 
Kubincovi, Evě Klíčové za její lásku, Svazu žen Česká Ves a všem ostatním, kteří 
nás mají rádi a jsou nám nápomocni.
Děkujeme za 10 let krásného života - obyvatelé a zaměstnanci DPS Česká Ves.

Dana Vaiglová 

Bydlící byli velmi spokojení, dařilo se jim, jezdili jsme na výlety, slavili, opékali, 
ale začal se projevovat nedostatek zaměstnanců. Ve dvou se to špatně táhlo. Bylo 
toho na dva lidi opravdu moc. Trávili jsme v Penzionu téměř veškerý čas. Tak jsme 
se začali zajímat o pomoc. Tu jsme našli v lednu 2000 přes Úřad práce Jeseník, kde 
se rekvalifi kovala Kamila Děrdová na pečovatelku a byla nám přidělena na praxi. 
Po absolvování školy byla přijata do pracovního procesu v červnu 2000. Ve třech 
už to bylo veselejší. Dala se vybírat dovolená, lidé stárli a práce bylo stále víc. Po 
třech letech se malovaly všechny byty, začalo se s opravami domu, natírání, opravy 
koupelen, WC. Po 6ti letech se musela dělat nová střecha.Všechny domácí opravy a 
údržbu dělá pan Podhorný, až když si z něčím neví rady, zavoláme odborníky.
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ných, tedy schválené výdaje a na ty nelze 
sáhnout. Nebo ano, ale se souhlasem vět-
šiny poslanců. Nejinak tomu je v obecních 
rozpočtech. Pokud bude obec nadále, bez 
korekce „plnit“ svůj roční plán, dostane 
se do fi nančních potíží. Jsme v polovině 
tohoto nepříznivého roku. Je tedy ještě ča-
sově omezený prostor na řešení. 
Pokud jde o výhled rozpočtu na příští rok, 
který bude posledním rokem tohoto za-
stupitelstva, bude velmi zajímavé, jak si 
s přípravou rozpočtu na rok 2010 povede 
to stávající zastupitelstvo. Pokud dokáže 
držet i v této době vyrovnaný rozpočet, 
půjde o dobrý vklad i gesto pro nové za-
stupitelstvo. Bude však nutné podívat se 
do již nepříjemných mandatorních výdajů. 
A to bude bolet.

Zdraví vás Pavel Šimon

Poutní místo
Panny Marie

Pomocné
u Zlatých Hor rozezní

tóny krásné hudby 
V sobotu 18. července v 17 hodin se již 
posedmé na poutním místě Panny Marie 
Pomocné u Zlatých Hor sejdou ti, jimž 
není lhostejné dědictví našich předků.  
K tradici, kterou založila duchovní sprá-
va poutního místa Maria Hilfe ve spolu-
práci s Mezinárodními interpretačními 
kurzy Antonína Kubálka již v roce 2003, 
se tak přihlásili další interpreti.
Kostel sv. Jana Křtitele v Horním Údolí u 
Zlatých Hor, který byl v roce 2002 pro-
hlášen státní kulturní památkou, se tak díky 
pomoci dárců pomalu a jistě stane vyhledá-
vaným místem  nejen věřících, ale i všech, 
kteří obdivují  um a tvůrčí dovednost dáv-
ných obyvatel našeho regionu.
Koncert stejně jako řada dalších, které 
v průběhu roku 2009 pro jesenickou ve-
řejnost připravila Jartagency, je zařazen 
do cyklu „Představujeme absolventy In-
terpretačních kurzů Ant. Kubálka a jejich 
hosty“, který podpořil Olomoucký kraj. 
Záštitu převzal Ing. Cyril Svozil.
Poprvé se na koncertu představí herec a 
dřívější ředitel Divadla v Šumperku Petr 
Král. Jak sám řekl, je pro něho velká čest, 
recitovat  tam, kde  zněl nezapomenutelný 
hlas Mistra Radovana Lukavského. 
Loňské pěvecké duo Doležílková - Zhang 
vystřídá sopranistka Marta Reichelová 
(pochází z České Vsi) a mladý basista Jan 
Šťáva (Brno), jehož hvězda si již našla 
pevné místo na uměleckém nebi. V jejich 
podání zazní nejen operní árie a dueta B. 
Smetany, G. Verdiho, W. A. Mozarta, G. 
Donizettiho či G. Rossiniho, ale také pís-
ně, oratorium a muzikálové melodie. 

Výročí  otevřeníVýročí  otevření
MŠ  HolanovaMŠ  Holanova

11.června 2009 se uskutečnila v sále hotelu Zlatý Chlum slavnostní AKADEMIE,  kde 
jsme za účasti zástupců  vedení OÚ v České Vsi, bývalých pracovnic a rodičů, společně 
s dětmi oslavili 30. výročí otevření naší MŠ. Děti si připravily veselý program plný 
písní, básní a tanečků, kterým jistě potěšily všechny přítomné.

Jistě si umíte představit, kolik dětí za tu dobu MŠ prošlo. Vždyť v dnešní 
době navštěvuje naši školku již druhá generace dětí. Během té doby se o 
ně staralo 17 pedagogických pracovnic a 27 pracovnic provozu a školní 
jídelny.
Stavba školky byla zahájena v listopadu 1975 a v září 1979 byl zahájen 
provoz nové dvoutřídní MŠ v České Vsi, s kapacitou 60 dětí. Děti měly 
možnost využívat velké prostorné třídy, na tu dobu vkusně a moderně 
vybavené. Byla to zásluha všech tehdejších zaměstnanců MŠ pod vedením 
paní ředitelky Jarmily Lidmilové, která ve funkci ředitelky působila celých 
17 let. Po jejím odchodu do zaslouženého důchodu v roce 1996, byla jmenována ředitelkou 
MŠ paní Eva Swigoňová.    
Jak už to tak bývá, čas se podepsal i na zařízení  prostor školky. Proto v posledních letech 
bylo zapotřebí  postupně obnovovat a modernizovat vybavení MŠ a školní zahrady. Došlo 
k modernizaci školní jídelny, výměně nábytku ve třídách a šatnách. Také školní zahrada 
je nyní vybavena novými dřevěnými průlezkami s bezpečnými dopadovými plochami. 
V celé budově byla vyměněna již nevyhovující okna a zrekonstruována střecha, kterou 
zatékalo. Toto všechno bylo budováno za velké podpory zřizovatele MŠ a tím je Obecní 
úřad Česká Ves. Děkujeme vedení obce a hlavně panu starostovi, za velmi dobrou 
spolupráci, za to, že vyslechnou naše požadavky a za dostatek fi nančních prostředků, díky 
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Na digitální klavír, který jsme díky pomo-
ci Ing. Cyrila Svozila mohli pro tyto účely 
zakoupit, doprovodí sólisty Richard Pohl.
Vybrané vstupné ve výši 100,-Kč bude 
předáno Duchovní správě Poutního místa, 
která státní kulturní památku kostel sv. 
Jana Křtitele spravuje.
Dlužno dodat, že účinkující vystoupí za 
režijní náklady. 
Stejně jako oni, i my všichni, kteří při-
spějeme k záchraně historického skvostu, 
víme, že 

„každému jednou nastane chvíle ,
kdy bude druhého prosit o trochu pochopení“

(J. Guttenberg).

Salomena: /oblečená jako stařena/ Proč 
si mne tak prohlížíte? No, ptám se vás. 
Děláte, jako byste mne neznali. Já jsem 
krásná Salomena, dcera důlního mis-
tra Hanuše. /pomalu a smutně, poma-
lu s pauzou/ Tedy vlastně bývala jsem. 
Osud mne takto potrestal za moje špat-
né skutky a mou hroznou pýchu. Byla 
jsem zlá na lidi a dokonce i na svého 
otce. /plačtivě/ Kdybych já to tehdy vě-
děla. /odchází/

Hrabálek: Raz, dva, tři! Teď!

Lopatka: Nejde to. /zklamaně/

Hrabálek: Tak to zkusíme ještě jednou. 
Zaber pořádně. Raz dva áááááá /nečeka-
ně prorazili díru/

Lopatka: Sláva, máme to.
Hrabálek: Ale kde to vlastně jsme?

… No přece na svahu Zlatého chlumu 
nad Českou Vsí. Odpověděly by členky 
divadelního souboru, který se zrodil na 
konci podzimu minulého roku. Pod-
nětem byla výzva Jesenické rozvojové 
o.p.s. k účasti v druhém ročníku regio-
nální soutěže „Děti dětem, aneb pohád-
ková zima v Jeseníkách“.
Vloni jsme s naší pohádkou „Kupec a 
ďábel“ vybojovali druhou příčku a v Di-
vadle Radka Brzobohatého si vyzvedli 

zaslouženou cenu. Letos jsme stáli před 
rozhodnutím, zda se zúčastníme znova. 
Členové loňského souboru již studují 
na středních školách, je potřeba napsat 
scénář, vytvořit kulisy a kostýmy, na-
cvičovat, pohádku zahrát na veřejnosti 
a pak to všechno natočit na kameru a 
poslat. 
Dnes mohu slavnostně prohlásit, že se 
našlo devět statečných holek ze 7. a 8. 
třídy, jeden odvážný učitel a také jed-
na paní ředitelka, která je podpořila. 
Společnými silami vytvořili scénář, ten-
tokrát k pohádce Čertův vrch, a i přes 
nepříznivé březnové počasí byl natočen 
fi lm. Kamery se ujal pan Jaroslav Kolča-
va z Jeseníku. 
Výsledkem této souhry byl postup ze 
základního kola do fi nále, které se ko-
nalo na konci května na zámku v Blu-
dově. Víkend plný divadla a milého 
setkání s pravou hraběnkou a hrabětem 
nám přinesl také zisk bronzové příčky. 
Podařilo se nám tak navázat na úspěch 
z minulého roku.

Jiří Š. Truneček
učitel českého jazyka

Okénko do historie
Černá Voda

Vesnice na severu hraničí s Kobylou, na 
západě se Žulovou a na východě s Červe-
nou Vodou.
Pozemkové knihy začínají roku 1704.
Jméno obce podléhalo změnám. První 
zmínky od roku 1290 ji nazývají latin Ni-
gra Aqua, roku 1460 Swarzwasser, roku 
1577 Schwartzwasser a od roku 1920 Čer-
ná Voda. 
Roku 1290 byla ves popsaná tak, že měla 
rozlohu jen 8 lánů, z čehož 1 lán patřil šol-
týsovi, k tomu krčma a mlýn. Malá ves-
nička se ztrácela ve stínu mocného hradu 
Kaltenštejn. Poprvé se o hradu zmiňují 
prameny roku 1295, kdy kníže svidnic-
ko-javorský Bolko dokazoval, že hrad 
postavený nepřáteli biskupa, získal za své 
peníze. Hrad byl tedy zřejmě vystavěn  
některým feudálem za nepřátelství mezi 
vratislavskými biskupy a knížaty. Když 
začal spor mezi Bolkem a církví, bylo roz-
hodnuto ve prospěch církve a v roce 1299 
jmenoval biskup Jan Romko hradním kas-
telánem svého bratra Theodericha. Z hra-
du bylo možno dobře sledovat loupežné 
výpady Wüstehuby ze Žulové. Hrad byl 
dán několikrát do zástavy, až teprve roku 
1319 jej získala rodina Haugwitzů, která 
poté získala i Žulovou a následně se stala 
pánem celého kraje. Roku 1443 byl hrad 
opět v moci biskupa. Posledním držitelem 
byl hradní hejtman Hanuš Litovský a ten 
dal hrad jako nepotřebný zbořit. Kamení 
z něj sloužilo pro stavbu zámku v Javor-
níku.
Sloučením šoltéství se 6 svobodnými lány 
darovanými dědičně rodině Mikuschů, 
byla ves rozdělená mezi dvě vrchnosti, 
biskupa a biskupského komorníka Jana 
Mikusche. Ten dal postavit v roce 1618 
malý renesanční zámeček, spíše větší sel-
ský dvůr. Biskup přenechal Mikuschovi 
též soudní pravomoc nad svými poddaný-
mi.Tím se vlastnické vztahy tak zamotaly, 
že při soupisu poddaných a při daňových 
záležitostech neměli úředníci zcela jas-
no. Ani vedení hospodářství nebylo vždy 

S pohádkouna zámek

kterým můžeme tvořit, budovat a vytvářet příjemné prostředí našim dětem.
Přejeme si, aby i nadále naše školka byla místem, kde se dětem líbí, jsou spokojené, aby 
se nám společně s rodiči dařilo vychovávat další generaci obyvatel naší obce.                                                                                                            

Za vedení MŠ ředitelka Eva Swigoňová
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jednoduché a často se Mikuschové ocitli 
v dluzích. Tak hledali všemožná východis-
ka z těžkostí. Tak i pověst o zakopaných 
pokladech na hradě Kaltenštejn pobídla 
roku 1749 Helenu Mikuschovou, aby své 
poddané nutila dnem i nocí kopat na hra-
dě, ačkoliv to byl biskupský majetek.
V obci se začaly pěstovat brambory a je-
tel. Důležitým doplňkem výdělků bylo 
přadláctví - v roce 1806 tu pracovalo 6 bě-
lidel. Pomalu se i zde ujímalo kamenictví, 
jemuž se téhož roku věnovali dva lidé. Ves 
měla jednu pilu na zpracování dřeva a dva 
mlýny na mletí obilí. Celkem žilo v obci 
867 obyvatel ve 138 domcích. Ze zápi-
sů se dočteme, že o 30 let později měla 
obec již 1284 obyvatel, bydlících ve 180 
domech a to i přes to, že si zde roku 1832 
vyžádal mor 70 obětí. Obyvatelé vsi byli 
chudí, ale velmi pracovití. Tato skromnost 
v tvrdém životním zápase ale nestačila a 
v době přadlácké krize se zde citelně roz-
mohla bída. Podle farní kroniky se uvádí, 
že místní farář rozdal chudým celé své 
dědictví 8000 zlatých. Zdejší obecní rada, 
jako jedna z mála, požádala roku 1848 o 
půjčku 1000 zlatých ze státních peněz na 
zakoupení příze pro přadláky. Obec změ-
nila do roku 1802 několik majitelů a téhož 
roku ji koupil Jan Tschirsch. Po něm zís-
kala obec do vlastnictví rodina Oehlová a 
ta zde žila do roku 1850.
Faru a školu měla ves společnou až do 
roku 1785  s Červenou Vodou. Bohosluž-
by se konaly v zámecké kapli. V roce 1787 
bylo započato se stavbou kostela a dokon-
čen byl již roku 1788. Stavitelem byl zed-
nický mistr Rösner, který si však špatně 
vypočetl nosnost klenby, takže při omítání 
spadla a zasypala čtyři zedníky a jednoho 
pomahače. Naštěstí došlo jen k lehkým 
zraněním, takže práce mohly pokračovat. 
Přízemní školní budova byla vystavěná 
zároveň s kostelem v letech 1787-1788.  
Dětí přibývalo a jedna třída již nestačila, 
bylo nutno najímat třídy v soukromých 
domech. V roce 1828 zde chodilo do školy 
292 dětí, které vyučoval učitel a jeden po-
mocník. V roce 1842 byla škola zvýšena o 
jedno patro.

Zapsala J.Dittrichová

Policie ČR
informuje 
Policie České republiky informuje o or-
ganizačních změnách a to zániku okres-
ního ředitelství Policie ČR Jeseník ke dni 
31. 12. 2008 a následném vzniku Policie 
ČR, územního odboru Jeseník od dne 1. 
1. 2009, který je v současné době začle-
něn do organizační struktury Krajského 
ředitelství policie Severomoravského kra-
je do doby, než ke dni 1. 1. 2010 vznikne 
Krajské ředitelství policie Olomouckého 
kraje.

Jde o kytarové vystoupení pro naše starší spoluobčany v penzionu. Moji žáci ani 
já si neklademe za cíl předvést naše mistrovství. Jde nám o to, abychom potěšili a 
navodili dobrou náladu. Písně vždy vybíráme tak, aby si s námi zazpívali všichni 
přítomní a to myslím, že se daří. Dostane se i na slzičky, a to vždy žáky překvapí. 
Ještě asi nejsou schopni pochopit problémy stáří, ale dokáží vycítit, že se děje něco 
pěkného a lidského. Letos se toto vystoupení konalo v sobotu 9.5.2007, tedy den, 
kdy mají děti volno. Přišli téměř všichni, což také o něčem svědčí.

O dnešních dětech – žácích se někdy i právem říká, že dovedou sedět jen u počítačů 
a že jim chybí úcta ke starším osobám. V tomto smyslu je vina kladena nejen 
rodičům, ale i škole, jejím  pedagogům. To, že tomu tak vždy nemusí být a že i 
v této uspěchané době jsou děti, které mají etické cítění, bych chtěla ukázat na dvou 
setkáních, z nichž to první se konalo již popáté. 

Druhé vystoupení, konané dne 22.5.2007, bylo obzvláště srdečné. Bylo na počest 
velkého životního jubilea paní Vávrové, která se v plné svěžesti dožila úctyhodných 
95 let. Sami žáci se trochu obávali, zda svými písněmi zaujmou. Byli ale překvapeni 
vitalitou oslavenkyně, a naše vystoupení se postupně měnilo v příjemné posezení s 
neskrývanou dobrou náladou. 
Co říci závěrem? Za sebe jsem ráda, že v naší obci jsou a jistě budou další kytaristé 
i zpěváci s citem pro kulturu a také s ochotou udělat jinému radost.

Ludmila Šimonová – vychovatelka
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Budova územního odboru Jeseník a ob-
vodního oddělení Jeseník se nachází v 
Jeseníku na ulici Moravská čp. 780/4.  
Vstup do budovy  pro veřejnost je ze stra-
ny od parkoviště přes kontaktní a koordi-
nační centrum. Bezbariérový vstup do této 
budovy je na opačné straně budovy a to 
z pohledu od penzionu pro důchodce.

rada plk. Mgr. Bc. Ladislav Sohr – vedou-
cí územního odboru
tel. číslo 974 773 299
e-mail: pcrje@mvcr.cz

Územní odbor vnější služby Jeseník
vrchní komisařka kpt. Mgr. Natálie Pas-
tuchová-Orlová – koordinátorka vnější služby
tel. číslo 974 773 299
e-mail: pcrje@mvcr.cz

komisař npor. Mgr. Bc. Vlastimil Gurka - 
vedoucí obvodního oddělení Jeseník
tel. číslo 974 773 651
komisař npor. Petr Pospíšil – zástupce ve-
doucího oddělení
tel. číslo 974 773 651
komisař npor. Mgr. Bc. Radomír Neuge-
bauer – zástupce vedoucího oddělení
tel. číslo 974 773 651
e-mail: jeoop@mvcr.cz

Policista v okrsku obce Česká Ves vyko-
návající obchůzkovou službu se svěřenou 
územní odpovědností za daný okrsek:
vrchní inspektor nprap. Bc. Lubomír Oškera
(v době jeho nepřítomnosti inspektor prap. 
František Fedor)
tel. číslo 974 773 651
e-mail: jeoop@mvcr.cz

Telefonické spojení je zajištěno prostřed-
nictvím nepřetržité tísňové linky 158 na 
operačním středisku územního odboru Je-
seník, na kterou je možno činit oznámení o 
spáchání trestného činu, přestupku, o ohro-
žení života, zdraví, majetku apod. Taktéž 
nepřetržitý provoz je zajištěn na telefonní 
lince 974 773 651 na dozorčí službu ob-
vodního oddělení Jeseník, na kterou může-
te taktéž činit výše uvedená oznámení.
Kontakt na ostatní pracovníky územního 
odboru Jeseník k vyřizování služebních zá-
ležitostí je přes recepční tel. číslo 974 773 
550 (není určena k příjmu hlášení o trest-
né či přestupkové činnosti) a na policisty 
obvodního oddělení Jeseník přes dozorčí 
službu tel. číslo 974 773 651.

npor. Mgr. Bc. Vlastimil Gurka

Provoz 
mateřských
škol v době 

letních prázdnin 

Červenec: 01.07. - 31.07. provoz 
na MŠ Holanova (MŠ Jesenická uzavřena)

Srpen: 03.08. - 07.08. obě MŠ uzavřeny
10.08. - 31.08. provoz na MŠ Jesenická

Přesně týden po cestě do polské Olszanky několik žáků nejvyšších ročníků čekala 
další mimořádná cesta „do světa“ - a to na KRAJSKÉ FINÁLE V LEHKÉ ATLETICE 
v Olomouci.
Vzhledem k jiným povinnostem a zdravotním důvodům nás jela opravdu jen hrstka 
(8 žáků), ovšem za dosažené výsledky by se nemusela stydět ani daleko větší výprava. 
V konkurenci 22 škol Olomouckého kraje si naši borci vedli takto: D. Jaroň - 3. místo ve 
vrhu koulí , J. Procházková - 4. místo ve skoku dalekém a 5. místo ve skoku vysokém, 
J. Mikeska - 15. místo ve skoku vysokém, J. Hutyra - 17. místo v běhu na 60 a 1500m, 
M. Sikorová - 17. místo v běhu na 60m, L. Blahová - 18. místo v běhu na 800m.

Krajské fi nále
v lehké atletice 

Jen dva z našich reprezentantů se neumístili v první 
dvacítce! A přesto, že až na jednu žákyni všichni 
absolvovali akci takového rozsahu poprvé, naši 
školu a obec náležitě reprezentovali. 
Proto jim ještě jednou za dosažené výsledky děkuji 
a přeji mnoho dalších úspěšných dní v dalším 
životě (nejen na poli sportovním).

Mgr. J. Procházková, vyuč. TV 

Narodili se: 

Hemelík Matyáš   10.05.2009 

V měsíci červenci
narozeniny oslaví: 

Lukeš Ladislav  65 let
Kozlová Milada  81 let
Sedlák Miroslav  70 let
Heiser Bedřich  87 let
Sosík Alois  65 let
Svačina František  65 let
Foukalová Olga  70 let
Macht Miloš  65 let

Společenská kronika Společenská kronika 
Opustili naše řady:

Kantor Jiří   53 let
Prudilová Anna   84 let 
Řezníková Mária   79 let 
Fojtů Miroslav   64 let 

Společenská kronika 
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Upozornění občanům 
Upozorňujeme občany, že v úterý 14.7.2009 
budou Technické služby Jeseník a.s. vyvá-
žet jen popelnice s nalepenou známkou na 
2. pololetí  nebo celoroční. 
Žádáme proto občany, kteří si ještě neza-
koupili známku na 2. pol., aby tak co nej-
dříve učinili. 

OÚ Česká Ves 

Pohár rozhlasu
v atletice 

Květen je již tradičně, a to nejen na naší 
škole, věnován lehké atletice. A právě ve 
druhé polovině tohoto měsíce se u nás ko-
nal další ročník Poháru rozhlasu v atletice 
žáků 2. stupně.

mytí vozidel - 
pneuservis - 
příprava vozidel na emise a STK a jejich provedení - 
likvidace vozidel s dokladem pro dopravní odbor - 
a pojišťovnu. Až 600,- Kč vám vyplatíme hotově za 

každé dovezené vozidlo na likvidaci. 

opravy a výměna výfukového potrubí - 
opravy brzd- 
geometrie vozidel - 
spodní nástřiky + dutiny - 
čištění vozidel - 
prodej náhradních dílů na všechny typy vozidel - 

JÍZDA OŠKEROVY 
DECHOVKY      

Již tradičně bude projíždět
obcí Oškerova dechovka

v sobotu dne 4. července 2009.

Jízda s koňským spřežením začne
v odpoledních hodinách.

Akce se bude konat za příznivého počasí.

Nejstarší pilot
závodních vozů

v Evropě
Ano, jistě čtenáři uhodli o koho se jed-
ná - je jím Marcel Pipek st. (78r.) z naší 
obce. Na závodech do vrchu ve dnech 5. 
- 6. června v Pelhřimově, kde zvítězil ve 
své kategorii a celkově byl třetí, se svěřil 
mému kolegovi z místního deníku se svý-
mi vzpomínkami a názory. A samozřejmě, 
mezi řádky,  také s návodem, jak si „mlá-
dí“ zachovat i ve vyšším věku. Z rozhovo-
ru s redaktorem jsem vybral, s jeho svole-
ním, nejzajímavější postřehy.
Především - závodní ježdění na motocy-
klech a později s auty, jej provází celý život; 
a tomu podřídil vše. Od udržování tělesné 
kondice, přes neustálý zájem o techniku 
a její zdokonalování, až po neustálý styk 
s mladými lidmi - kolegy závodníky. Roz-
hovořil se hodně také o častém problému 
při automobilových závodech, tedy o havá-
riích, většinou s nepříjemnými důsledky pro 
jezdce, a také občas bohužel, i diváky. Má 
z těchto událostí jednu zásadní zkušenost. 
Za každou havárií nese vinu pilot - jezdec!
„Závody jsou nebezpečné pro zoufalce, 
kteří jezdí nad své možnosti. Dávat vinu 
pořadatelům a všem těm obětavcům, kteří 
závody připravují, je nesmysl! Když vi-
dím, třeba při rallye, jak se ti kluci řítí bez-
hlavě smykem do šikany, je jasné, že jim 
to občas ujede a střelí to do stromu, nebo, 
což je nejhorší, do diváků. Pilot musí umět 
odhadnout situaci, musí prostě jet víc hla-
vou, Taky jsem se párkrát vymáznul, ale 
vždy to byla moje vina“.
My, kteří sledujeme závody, ať motocy-
klové nebo automobilové, jistě dáme p. 
Pipekovi za pravdu. Přejeme mu, i jeho 
rodině, která vůni benzinu také podlehla, 
ještě další léta za volantem a hodně oka-
mžiků „na bedně“ s pohárem nad hlavou a 
věncem na krku.

Z. Černý

Firma SART Šumperk bude přes prázdninové měsíce provádět opravu mostku � 
přes náhon u domu p. Dostála. Obyvatelé ul. Úzké budou tedy po nezbytnou dobu 
omezeni  v příjezdu  k hlavní silnici a opačně. Přechod pro pěší snad bude zachován 
i po dobu prací. Bližší údaje – přesný termín atd. zatím neznáme.

Příští číslo Zpravodaje vyjde – jako jiné roky – jako dvojčíslo 7-8. Uzávěrka bude � 
17. července. V srpnu bude mít Zpravodaj prázdniny.

Žáci odborného učiliště v Lípové provedli v rámci svých závěrečných praktických � 
zkoušek kompletní vymalování všech učeben v jednom pavilonu naší ZDŠ. Rovněž 
obnovili nátěry potrubí a topení, vše ku spokojenosti vedení školy.

- red -

SUBARUCROSSPORT 

PROVÁDÍ 
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dokončení ze str. 8

Nejstarší občankaNejstarší občanka
slavila svojeslavila svoje

95. narozeniny 95. narozeniny 
Dne 23.5.2009 oslavila své krásné na-
rozeniny paní Anna Vávrová z Penzio-
nu Česká Ves.
Měla moc krásnou oslavu, zaměstnanci 
nachystali oběd pro 30 lidí, upekli dort 
a podkovu, napekli koláče a zajistili ži-
vou hudbu - pana Miloše Oškeru.
Paní Vávrová dokonce i tancovala 
s jediným mužem Penzionu své sólo. 
Je velmi čilá, milá, hodná a spokojená 
žena, ani se nedá říct babička, proto-
že ona na babičku nevypadá. Máme jí 
všichni moc rádi a 
přejeme jí hodně 
zdraví, štěstí 
a spokojenosti 
do dalších let. 
Už se všich-
ni těšíme na 
oslavu 100!

Dana Vaiglová 

První termín, 19. 5., nám po pár minutách 
závodu přerušil hustý déšť, a tak nezbýva-
lo než jej odložit. Zato termín následující, 
s datem 25. květen, se vydařil přímo ukáz-
kově. Na místo dorazili zástupci ze sedmi 
škol. V některých kategoriích se všichni 
původně přihlášení žáci nemohli závodů 
zúčastnit vzhledem k jiným povinnostem 
(což bylo znát hlavně v kategorii starších 
žáků), ale i tak bylo možno být svědky 
vskutku pěkných výkonů.
Již v závěru nám svitla naděje, že bychom 
se mohli tentokrát dostat na postupo-
vá místa, což se nám po pár dnech, kdy 
jsme obdrželi výsledky, skutečně potvr-
dilo. Družstvo starších chlapců postoupi-
lo do krajského fi nále z druhého a děvčata 
dokonce z místa prvního!
Nejúspěšnějšími atlety naší ZŠ se tak stali:
ml. žáci - M. Kováč ( skok vysoký 4. místo)
ml. žákyně - K. Točoňová (skok daleký 
2. místo), A. Hernandézová (běh 600m 5. 
místo)
st. žáci - J. Hutyra (běh 60m a 1500m 1. 
místa), D. Jaroň (skok daleký 1. místo, 
běh 60m 3. místo), D. Maryško (vrh koulí 
3. místo), M. Švec (skok vysoký 4. místo), 
štafeta 1. místo.
st. žákyně - M. Sikorová (běh 60m 3. mís-
to, skok vysoký 5. místo), L. Blahová (běh 
800m 3. místo), J Procházková (skok da-
leký a skok vysoký 1. místa), M. Hudcová 
(skok daleký 4. místo), P. Surá (běh 800m 
4. místo), K. Koláčková (vrh koulí 5. mís-
to), štafeta 1. místo.
Všem zúčastněným samozřejmě moc dě-
kuji a postupujícím přeji hodně úspěchů 
na kole krajském.

J. Procházková, vyuč. TV

PRODEJPRODEJ
CHOVNÉ DRŮBEŽECHOVNÉ DRŮBEŽE

z veterinárně kontrolovaných chovů,

které zaručují kvalitu a vysokou užitkovost

trasa č. 36 Jeseník
• 13h Lipová Lázně (u hotelu Lípa)

• 14h Česká Ves (před kostelem)

• 15h Písečná (u Mlýna) • 15.30 Široký Brod

• 16h Mikulovice (před Slezským kamenem)

• 16.30 Zlaté Hory (vedle Spořitelny)

Prodej 30.7.2009
Kuřice černé, červené stáří: 14 -18týd. cena: 130 -150,-Kč

Kuřice modré, kropenaté, sussex stáří: 9týd. cena: 110,-Kč

Prodej 17.9.2009
Kuřice černé, červené stáří: 14 -18týd. cena: 130 -150,-Kč

Drůbež, prosím, OBJEDNÁVEJTE na adrese:

Gallus Extra s.r.o., Pražská 8, 586 01 Jihlava 

tel.: 567 212 754, 567 214 502,

mob.: 731 701 331, po- pá  8 -15hod!

gallus.extra@gmail.com

dtp • tisk
• služby a kartonáž • prodej prodej

• reklama a distribuce reklama a distribuce
• vydavatelská činnost vydavatelská činnost

dtp dtp ••
l b kl b k

Polská 79/8, 787 01 Šumperk CZ, Tel.: 583 214 987, 
602 720 308, 606 709 907, grafotyp@grafotyp.cz, dtp@grafotyp.cz

www.grafotyp.czwww.grafotyp.cz
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Měsíčník obce Česká Ves - adresa: Jánského 341, 790 81 Česká Ves. IČO 636037. Tel./fax: 584 428 107, e-mail: info@cves.cz, http://www.cves.cz. 
Evidováno pod č. MK ČR E 14473. Připravuje redakční rada ve složení: Zdeněk Černý, Lucie Hufová, Kateřina Čermáková, Jitka Marcinová, Mgr. Jiří Truneček. Náklad 950 ks. Zdarma

Příspěvky, připomínky a náměty podávejte na uvedené adrese, nebo osobně na obecním úřadě. 

Redakce si vyhrazuje právo v případě potřeby příspěvek zkrátit nebo upravit. Názory v příspěvcích se nemusí shodovat s názory vydavatele.

Plošná inzerce a reklamy podnikatelů: 10,- Kč/cm². Řádková inzerce zdarma. Uzávěrka vždy k 18. příslušného měsíce.

Grafi cká úprava, sazba a tisk: Grafotyp s.r.o. Šumperk
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Křížovka pro chvíle oddechu...

Tajenka:  Prázdniny  …
Pomůcky: OMA, ARDO, EANY, AARA, OLD, RDESNO

Vodorovně:   
A. východ (německy), tělní výměšek, ten i onen, cizopasné houby, domácí hlídači B. dlouhá (slovensky), komunální služby (lidově), 
netečný plyn C. krátká zbraň, římsky 500, umělohmotná deska
D. dá slevu (psáno odzadu), naléval, příkaz ke stavění E. citoslovce smíchu, 1.ČÁST TAJENKY, zemědělská míra F. malá brána, 
televizní testování (zkr.), vezme s sebou G. dává radu, babička (německy), římská 50, pobídka, písmenka í H. okosení, zpěvný pták, 
ovinutí I. rmut, SPZ Topolčan, žák voj.školy, primát, cizí mužské jméno J. výrobce praček (cizí), prováděl vydávání, zemní stroj K. 
2. ČÁST TAJENKY L. nachytá (lidově), SPZ Náchoda, prorokuje
M. důkaz neviny, spis proti kom.režimu v roce 77, netypické výrobky N. kus dřeva, dárek, truskavec O. forma, letopis, ret (lidově)

Svisle: 
1. odpíchnutí, druh střely, ženské jméno (26.7.), SPZ Prachatic 2. ústní výměšek, klepetáč, švýcarská řeka (psáno odzadu), hon 3. 
techn.hospod.správa (zkr.), vpadnutí, starý (anglicky), fi alová barva 4. týká se páteře, 10x10, povel k zabrání 5. vůkol, patřící ke 
koku, citoslovce pinknutí 6. druh trhaviny (používaná zkr.), druhy klobouků, žaludek přežvýkavců 7. vaječné jídlo (druh), nadaný, 
Adolf (domácky) 8. ať je, vládnutí, druh ještěra 9. zrušení (anulování), zábavné pásmo, slovenská číslovka 10. obruba obrazu, mající 
100let, sad 11. drahý kov, kolem, slovní pomoc 12. týká se inkasa, SPZ Opavy, svazek slámy 13. SPZ Pelhřimova, vtékej, zabiják, 
tahy (ve tváři) 14. odrůda, lyže, agrární (zkráceně), poštovní novinová služba (zkr.) 15. fotbalový klub v Miláně, čárové kódy, ryčení, 
označení našich letadel

Řešení dnešní křížovky doručte na OÚ do 17.7.2009.  
Vylosovaný luštitel (jméno v příštím čísle) obdrží obnos 200,- Kč na OÚ v České Vsi, kanceláři č.1.
Tajenka z čísla 6/2009: „Je oprava kostela prvním krokem k vybudování náměstí v České Vsi“? 
Vylosován byl: Němec Petr, Jánského 52, Česká Ves


